
Protokół Nr IX/11 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 24 sierpnia 2011 r. o godz. 14.00.

Numery podjętych uchwał:

1. IX/117/2011 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 r. 
2. IX/118/2011 w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania należności pieniężnych
                           mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz lub
                           jej jednostkom organizacyjnym, udzielania ulg w spłacie tych należności, 
                          a także wskazania organów do tego upoważnionych. 
3. IX/119/2011 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
                           Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach z przeznaczeniem 
                           na “Realizację Programu ograniczenia niskiej emisji na terenie Gminy
                           Racibórz na lata 2010-2012-II etap”.
4. IX/120/2011 w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie,
                           restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
                           do rejestru zabytków, nie stanowiących własności Gminy Racibórz. 
5. IX/121/2011 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz 
                           do programu “Moje Boisko-Orlik 2011”.
6. IX/122/2011 w sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
                           w Raciborzu do prowadzenia postępowań w sprawach z zakresu pomocy
                           materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów.
7. IX/123/2011 w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku 
                           w Raciborzu.
8. IX/124/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz 
                           z dnia 25 czerwca 2008r. w sprawie przyjęcia “Programu gospodarowania
                           mieszkaniowym zasobem Gminy Racibórz na lata 2009 – 2013” 
                           z późniejszymi zmianami.
9. IX/125/2011 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
                           zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Waryńskiego nr 5a-c.
10. IX/126/2011 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do “gminnego zasobu
                           nieruchomości” prawa własności nieruchomości położonej w Raciborzu
                           przy ulicy Fiołkowej.
11. IX/127/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/645/2006 Rady Miasta Racibórz 
                           z dnia 26 kwietnia 2006r. w sprawie podziału miasta Racibórz na stałe
                           obwody do głosowania.
12. IX/128/2011 w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu
                           przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 
                           w dniu 9 października 2011r.
13. IX/129/2011 w sprawie powołania Zespołu ds. Przedstawienia Radzie Miasta opinii 
                           o zgłoszonych kandydatach na ławników.
14. IX/130/2011 w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji 
                           o kandydatach na ławników.
15. IX/131/2011 w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/106/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
                           22 czerwca 2011 r. w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta
                           Miasta Racibórz za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej,
                           upowszechniania i ochrony kultury.
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16. IX/132/2011 w sprawie rozpatrzenia usunięcia naruszenia interesu prawnego Naprzód”
                           Sp. z o.o. w Rydułtowach.
17. IX/133/2011 w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego „Naprzód” 
                           Sp. z o.o. w Rydułtowach.
18. IX/134/2011 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk
− Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
− Zastępca Prezydenta Miasta Ludmiła Nowacka
− Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
− Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
− Naczelnik Wydziału Rozwoju Rafał Jasiński
− Naczelnik Wydziału Inwestycji

i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
− Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak - Turakiewicz
− Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
− Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Marek Kurpis
− Naczelnik Wydziału Spraw

Obywatelskich Dorota Fleszer
− Naczelnik Wydziału Spraw

Społecznych Iwona Trzeciakowska
− Radca Prawny Marta Topór 

 
Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Tadeusz Wojnar otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 18, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wniosek Prezydenta Miasta o ujęcie w planowanym porządku obrad zał. Nr 
2, dodatkowych następujących projektów uchwał – zał. Nr 3:

1) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/106/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 22 
czerwca 2011 r. w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta Racibórz za 
osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.

2) Uchwała w sprawie rozpatrzenia usunięcia naruszenia interesu prawnego „Naprzód” 
Sp. z o.o. w Rydułtowach.

3) Uchwała w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego „Naprzód” Sp. z o.o. 
w Rydułtowach.

4) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
Rada przy 18 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek. 
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Następnie Rada  przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi 
się przyjęła poniższy porządek obrad:

1. Otwarcie sesji - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Realizacja Inwestycji Miejskich w 2011 roku.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 r. 
6. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz lub jej jednostkom organizacyjnym, 
udzielania ulg w spłacie tych należności, a także wskazania organów do tego upoważnionych. 

7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej w Katowicach z przeznaczeniem na “Realizację Programu ograniczenia 
niskiej emisji na terenie Gminy Racibórz na lata 2010-2012-II etap”.

8. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 
roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, nie stanowiących własności 
Gminy Racibórz. 

9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz do programu “Moje 
Boisko-Orlik 2011”.

10. Uchwała w sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej w Raciborzu do 
prowadzenia postępowań w sprawach z zakresu pomocy materialnej o charakterze socjalnym 
dla uczniów.

11. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku w Raciborzu.
12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia 25 

czerwca 2008r. w sprawie przyjęcia “Programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Racibórz na lata 2009 – 2013” z późniejszymi zmianami.

13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości 
zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Waryńskiego nr 5a-c.

14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do “gminnego zasobu nieruchomości” prawa 
własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Fiołkowej.

15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/645/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia 26 
kwietnia 2006r. w sprawie podziału miasta Racibórz na stałe obwody do głosowania.

16. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu przeprowadzenia 
wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 9 października 2011r.

17. Uchwała w sprawie powołania Zespołu ds. Przedstawienia Radzie Miasta opinii o zgłoszonych 
kandydatach na ławników.

18. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji o 
kandydatach na ławników.

19. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/106/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 22 
czerwca 2011 r. w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta Racibórz za 
osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury.

20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia usunięcia naruszenia interesu prawnego „Naprzód” Sp. z o.o. 
w Rydułtowach.

21. Uchwała w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego „Naprzód” Sp. z o.o. w 
Rydułtowach. 

22. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
23. Interpelacje, zapytania i wnioski.
24. Zakończenie sesji.
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Ad 2. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miasta Racibórz.

Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
Protokół Nr VIII/11 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 22 czerwca 2011 r.

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał Przew. RM bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta 
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią - zał. Nr 4 do protokołu. Następnie przed-
stawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami – zał. Nr 5 
do protokołu.

Ad 4. Realizacja Inwestycji Miejskich w 2011 roku.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy materiał.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
przedmiotowy materiał.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy materiał.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zamknął powyższy punkt obrad. Przedmiotowy materiał stanowi zał. Nr 6 do protokołu.

Ad 5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2011 r. 

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z jej autopoprawką.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że nastąpiła trudność z przekazaniem środków dla 
Państwowej Straży Pożarnej w Raciborzu w kwocie 15.000 zł na poprawę bezpieczeństwa. 
Wskazał, ze wzorem funduszu wsparcia Policji i Straży Granicznej powstał też fundusz 
wsparcia Państwowej Straży Pożarnej, stąd też w formie ustnej autopoprawki zgłosił wycofanie 
z wcześniejszej autopoprawki propozycji przekazania tych środków PSP w Raciborzu. Dodał, 
że do sprawy wróci się we wrześniu gdy powyższa kwestia się wyjaśni. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz ze zgłoszonymi autopoprawkami – zał. Nr 
7 i 8.

Rada przy 18 głosujących radnych, 13 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę wraz z jej autopoprawkami. Uchwała Nr IX/117/2011 stanowi zał. Nr 9 do 
protokołu.
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Ad 6. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania należności pieniężnych
           mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Racibórz lub jej
           jednostkom organizacyjnym, udzielania ulg w spłacie tych należności, a także
           wskazania organów do tego upoważnionych. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/118/2011 stanowi zał. Nr 10 do protokołu.

Ad 7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
          Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach z przeznaczeniem na “Realizację
          Programu ograniczenia niskiej emisji na terenie Gminy Racibórz na lata 2010-2012
          -II etap”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/119/2011 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.

Ad 8. Uchwała w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie,
          restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków,
          nie stanowiących własności Gminy Racibórz.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/120/2011 stanowi zał. Nr 12 do protokołu.

Ad 9. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Miasta Racibórz do programu
          “Moje Boisko-Orlik 2011”.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/121/2011 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.

Ad 10. Uchwała w sprawie upoważnienia Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej 
            w Raciborzu do prowadzenia postępowań w sprawach z zakresu pomocy materialnej 
            o charakterze socjalnym dla uczniów.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/122/2011 stanowi zał. Nr 14 do protokołu.
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Ad 11. Uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłat za pobyt dziecka w Żłobku w Raciborzu.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. Dodał, że w dyskusji na komisji padła propozycja aby gmina 
zwolniła z opłat 3 dziecko rodziców.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie 
przedmiotowy projekt uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały. Dodała jednak, że w dyskusji pojawiły się negatywne uwagi 
związane z podwyżka opłat za wyżywienie.

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sytuacja z trzecim dzieckiem może się zdarzyć 
ale wyjątkowo, niemniej miasto o takiej zmianie pomyśli. Zaproponował jednak radnym aby 
przyjąć uchwałę w takim kształcie, a na sesję wrześniową zostanie przygotowana stosowna 
poprawka. Dodał, że dzisiaj nie można tego uczynić, gdyż nie było to konsultowane społecznie. 

− Radna Krystyna Klimaszewska uznała, że żłobek nie jest złym rozwiązaniem. Ważnym 
aspektem jest jednak to aby żłobek zabezpieczał dzieci przed zakażaniem różnymi chorobami. 
Należy więc każdego dnia zwracać większą uwagę na stan dzieci w czasie przyjmowaniu do 
żłobka.  

− Radny Dawid Wacławczyk wyjaśnił, że jego uwagi na Komisji Oświaty nie dotyczyły opłat za 
wyżywienie w żłobku ale opłat w przedszkolach.  

− Radny Ryszard Frączek odnosząc się do propozycji radnych w zakresie trzeciego dziecka uznał, 
że pomysł z trojaczkami jest mało realny i szkoda na to czasu. Wyjaśnił też, że nie brał udziału 
w głosowaniach na komisji bo w mieście nie słucha się opozycji, inaczej jest w powiecie. 
Dodał, że złym rozwiązaniem jest przekazanie w ręce dyrektorki żłobka decyzji w zakresie 
podwyżki opłaty za wyżywienia max. do kwoty 7 zł. Ostatecznie wniósł o odrzucenie tej 
uchwały, gdyż w swej istocie jest ona niewychowawcza.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że rozumie troskę radnych, niemniej chciałby aby 
radni tak samo troszczyli się o tą drugą stronę budżetu, o dochody. Uznał, że nasz żłobek jest 
przyjazny dzieciom i jest tani, gmina do żłobka dopłaca ¾ kosztów. Mimo tego zdaje sobie 
sprawę, że 300 zł (łącznie z wyżywieniem) to nie jest mało, jednak opiekunka kosztuje o wiele 
więcej. Dodał, że prywatny żłobek będzie kosztował trzykrotnie więcej, gmina będzie musiała 
dopłacać do tego żłobka, ile to radni jeszcze ustalą. Możliwe, że opłata w prywatnym żłobku 
wyniesie 650 zł, a wyżywienie 15 zł na dzień. Natomiast 7 zł to graniczna stawka za 
wyżywienie w miejskim żłobku. Dodał, że dyrektorka żłobka decyzje co do podwyżki 
podejmuje wspólnie z rodzicami, nie spodziewa się więc nadużycia zaufania z jej strony. Dodał, 
że takie rozwiązanie jest rozsądne. Odnośnie trojaczków przekazał, że statystycznie zdarza się 
to bardzo rzadko, niemniej można się na to przygotować.          

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że do wyżywienia gmina nie dopłaca, dlatego też propozycja 
radnych nie uszczupla budżetu miasta. Odnosząc się do propozycji przekazanie w ręce 
dyrektorki żłobka decyzji w zakresie podwyżki opłaty za wyżywienia uznał, że nie przekazania 
takich kompetencji nie będzie wcale oznaczało braku zaufania. Następnie odnosząc się do 
wypowiedzi Prezydenta Miasta w mediach na temat pracy radnych w wakacje poprosił aby 
Prezydent Miasta nie robił porównań pracy radnych koalicji i opozycji. Na koniec wycofał swój 
poprzedni wniosek o odrzucenie tej uchwały i  zgłosił wniosek aby w projekcie uchwały w § 3 
ust.1 kwotę 7 zł. zastąpić kwotą 5 zł.   

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk zwrócił uwagę, że projekt uchwały z kwotą 7 zł. podlegał 
konsultacją społecznym.

− Radny Ryszard Frączek przekazał, że nie słyszał o tych konsultacjach.
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tych kwestiach każdorazowo jest wydawane 

zarządzenie i konsultacje takie są ogłaszane w Biuletynie Informacji Publicznej.  
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− Radny Dawid Wacławczyk wskazał, że przeprowadzane konsultacje projektów uchwał 
uniemożliwiają dokonywanie poprawek przez radnych. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w przypadku zmiany projektu takiej uchwały, 
nie byłaby ona głosowana na tej sesji, ale nastąpiła by kolejna konsultacja, która trwa dwa 
tygodnie i uchwała mogłoby wrócić we wrześniu. 

− Radny Ryszard Frączek uznał, że najpierw więc powinna być dyskusja w komisjach a dopiero 
później publikacja w celu przeprowadzenia konsultacji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda Frączka aby w 
projekcie uchwały w § 3 ust.1 kwotę 7 zł. zastąpić kwotą 5 zł.   

Rada przy 19 głosujących radnych, 6 głosami za, 13 przeciw i 0 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek.
− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że projekt tej uchwały był analizowany na Komisji 

Oświaty gdzie informowano radnych, że planuje się utrzymać dotychczasową stawkę 4,50 zł. 
Dodała, że dyrektor żłobka na pewno do końca roku utrzyma tą stawkę żywieniową.   

− Radny Ryszard Frączek zapytał więc dlaczego podnosi się tą opłatę o 80% do kwoty 7 zł.
− Radna Krystyna Klimaszewska wskazała, że max kwota 7 zł została narzucona przez ustawę. 
− Prezydent Miasta Mirosław Lenk wyjaśnił, że niczego nie podwyższa się o 80%, uchwała 

określa tylko górną stawkę, a tak naprawdę, to stawka będzie ustalana przez dietetyka i 
dyrektor  żłobka w porozumieniu z rodzicami, tak aby dzieci otrzymywały pełnowartościowe 
posiłki.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar  z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 17 głosujących radnych, 12 głosami za, 4 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę Uchwała Nr IX/123/2011 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.   

Ad 12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXII/303/2008 Rady Miasta Racibórz z dnia
            25 czerwca 2008r. w sprawie przyjęcia “Programu gospodarowania mieszkaniowym
            zasobem Gminy Racibórz na lata 2009 – 2013” z późniejszymi zmianami.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 19 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę Uchwała Nr IX/124/2011 stanowi zał. Nr 16 do protokołu.

Ad 13. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie terenu przyległego do nieruchomości
            zabudowanej budynkiem wielomieszkaniowym Waryńskiego nr 5a-c.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 16 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/125/2011 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.

Ad 14. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do “gminnego zasobu nieruchomości”
            prawa własności nieruchomości położonej w Raciborzu przy ulicy Fiołkowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/126/2011 stanowi zał. Nr 18 do protokołu.

Ad 15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XLII/645/2006 Rady Miasta Racibórz z dnia
            26 kwietnia 2006r. w sprawie podziału miasta Racibórz na stałe obwody do głosowania.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 17 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/127/2011 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.

Ad 16. Uchwała w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w celu
            przeprowadzenia wyborów do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej w dniu 
            9 października 2011 r.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 

poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 16 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/128/2011 stanowi zał. Nr 20 do protokołu.

Ad 17. Uchwała w sprawie powołania Zespołu ds. Przedstawienia Radzie Miasta opinii 
            o zgłoszonych kandydatach na ławników.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków zespołu ds. 
ławników.

− Radny Franciszek Mandrysz zgłosił kandydaturę radnego Andrzeja Lepczyńskiego, który 
wyraził zgodę na kandydowanie.

− Radny Tomasz Kusy zgłosił kandydaturę radnego Romana Wałacha , który wyraził zgodę na 
kandydowanie. 

− Radny Robert Myśliwy zgłosił kandydaturę radnego Jana Wiecha, który wyraził zgodę na 
kandydowanie.

− Radny Paweł Rycka zgłosił kandydaturę radnego Henryka Mainusza , który wyraził zgodę na 
kandydowanie.

− Radny Witold Ostrowicz zgłosił kandydaturę radnej Krystyny Klimaszewskiej, która wyraził 
zgodę na kandydowanie.

− Radna Krystyna Klimaszewska zgłosiła kandydaturę radnego Dariusza Ronina, który wyraził 
zgodę na kandydowanie.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar zgłosił i poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy 
kandydatów.

Rada przy 18 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższy wniosek.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar zapytał Radcę Prawną Martę Topór czy skład zespołu jest 

ograniczony do 5 osób czy też może ulec zmianie.
− Radca Prawny Marta Topór  przekazała, że ustawa nie narzuca ile osób ma liczyć zespół.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar zgłosił i poddał pod głosowanie wniosek aby przyjąć na członków 

zespołu wszystkich 6 zgłoszonych kandydatów. 
Rada przy 18 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek.
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− Przew. RM Tadeusz Wojnar poprosił o zgłaszanie kandydatur na stanowisko przewodniczącego 
zespołu. 

− Radny Ryszard Frączek zgłosił kandydaturę radnego Romana Wałacha, który wyraził zgodę na 
kandydowanie.

− Radny Andrzej Lepczyński zgłosił kandydaturę radnej Krystyny Klimaszewskiej, która wyraziła 
zgodę na kandydowanie.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar zgłosił i poddał pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy 
kandydatów.

Rada przy 18 głosujących radnych, 17 głosami za, 0 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła 
powyższy wniosek.
− Radny Ryszard Frączek stwierdził, że są to sprawy personalne więc wnosi o głosowanie tajne w 

tej kwestii..
− Przew. RM Tadeusz Wojnar przekazał, że nie można głosować tajnie tej kwestii.
− Radca Prany Marta Topór przekazała, że ustawa z dnia 27 lipca 2001 r. Prawo o ustroju sądów 

powszechnych  wskazuje, że wybory ławników mają się odbyć w głosowaniu tajnym,  nie 
określiła tego samego jednak dla powołania zespołu. Natomiast ustawa o samorządzie gminnym 
wskazuje, że głosowania w radzie następują w sposób jawny chyba, że przepisy szczegółowe 
stanowią inaczej.  W tym przypadku żaden przepis szczegółowy nie stanowi o takim 
głosowaniu tajnym. 

− Przew, RM Tadeusz Wojnar przyznał, że radny Ryszard Frączek zna przecież ustawę o 
samorządzie gminnym i wie kiedy może być przeprowadzone głosowanie tajne. Niemniej 
zapytał radnego czy podtrzymuje swój wniosek.

− Radny Ryszard Frączek podtrzymał swój wniosek.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie wniosek radnego Ryszarda Frączka aby 

wyboru przewodniczącego zespołu dokonać w głosowaniu tajnym.
Rada przy 19 głosujących radnych, 2 głosami za, 13 przeciw i 4 wstrzymującymi się odrzuciła 
powyższy wniosek.  
− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie zgłoszone kandydatury radnych w 

kolejności ich zgłoszenia. 
Radny Roman Wałach przy 18 głosujących radnych otrzymał 7 głosów za, 9 przeciw i 2 
wstrzymujące się. Natomiast radna Krystyna Klimaszewska przy 19 glosujących radnych 
otrzymała 12 głosów za, 3 przeciw i 4 wstrzymujące się.   
Na przewodniczącą zespołu została wybrana radna Krystyna Klimaszewska.
− Przew. RM Tadeusz Wojnar poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę z wszystkimi 

ustaleniami dokonanymi powyżej.
Rada przy 19 głosujących radnych, 16 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/129/2011 stanowi zał. Nr 21 do protokołu.  
          

Ad 18. Uchwała w sprawie zasięgnięcia od komendanta wojewódzkiego Policji informacji 
            o kandydatach na ławników.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr IX/130/2011 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.
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Ad 19. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr VIII/106/2011 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            22 czerwca 2011 r. w sprawie ustanowienia dorocznych nagród Prezydenta Miasta
            Racibórz za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania 
            i ochrony kultury.

− Radny Henryk Mainusz przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

− Radna Krystyna Klimaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały.

− Radny Dawid Wacławczyk w związku z uwagami nadzoru prawnego do poprzedniej uchwały 
zapytał o formę tych uwag, zwracając przy tym uwagę, że uchwała ta jednak została 
opublikowana w dzienniku urzędowym. 

− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że zdarzają się sytuacje publikacji uchwał z 
uchybieniami, niemniej nadzór zawsze wzywa do usuniecie tych uchybień. Dodał, że w 
przypadku gdy Rada nie poprawi tej uchwały to najprawdopodobniej skończy się to sprawą w 
WSA.  

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 17 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/131/2011 stanowi zał. Nr 23 do protokołu.

Ad 20. Uchwała w sprawie rozpatrzenia usunięcia naruszenia interesu prawnego „Naprzód”
            Sp. z o.o. w Rydułtowach.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 17 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/132/2011 stanowi zał. Nr 24 do protokołu.

Ad 21. Uchwała w sprawie odmowy usunięcia naruszenia interesu prawnego „Naprzód” 
            Sp. z o.o. w Rydułtowach. 

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinią komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, 14 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/133/2011 stanowi zał. Nr 25 do protokołu.

Ad 22. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 18 głosujących radnych, 12 głosami za, 0 przeciw i 6 wstrzymującymi się przyjęła 
powyższą uchwałę. Uchwała Nr IX/134/2011 stanowi zał. Nr 26 do protokołu.
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Ad 23. Interpelacje, zapytania i wnioski.

− Radny Tomasz Kusy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie Wspólnoty Mieszkaniowej budynku przy ul. Kościuszki 4 A-B-C znanej 

Prezydentowi Miasta w związku z interwencjami pana Solika. Radny poprosił o informacje 
o podjętych działaniach i sposobie załatwienia tej sprawy, 

2) w sprawie potrzeby wykoszenia odcinku starego wału na Odrze na wysokości stadionu przy 
ul. Srebrnej łączącego Płonię z Ostrogiem, którędy teraz biegnie ścieżka rowerowa,

3) w sprawie problemów z parkującymi samochodami na chodniku przy basenie na ul. 
Markowickiej przekazał, że na prośbę mieszkańców sam interweniował w tej sprawie w 
ostatnią niedziele w Straży Miejskiej, jednak bez efektu. Dodał, że podobnie to wyglądało 
gdy interweniowano na Policji. Zapytał też co jest powodem takiego działania Straży 
Miejskiej.   

− Radny Franciszek Mandrysz przedstawił interpelację dotyczącą wyznaczenia przejść dla 
pieszych na drodze wojewódzkiej 913 w Markowicach oraz budowy chodnika w ciągu tej drogi. 
Dodał, że w tej sprawie został powołany społeczny komitet, który zabiega o to u zarządcy drogi. 
ZDW działa jednak cały czas na zwłokę, tym samym marginalizuje mieszkańców nie bacząc na 
zwiększony ruch samochodów oraz budowę stacji paliw w tym miejscu.  Zaproponował by 
podjąć działania zmierzające do zamiany tej drogi tak aby zarządzał tym odcinkiem powiat lub 
miasto.

−  Radny Roman Wałach przedstawił następujące interpelacje:
1) w sprawie udostępnienia badań na temat natężenia ruchu drogowego w dzielnicy 

Studzienna, Sudół w ciągu drogi krajowej 45,
2) w sprawie niskiego wykorzystania środków przeznaczonych na wyprawki dla uczniów w 

2010 roku o czy informował szkoły Śląski Kurator Oświaty. Radny poprosił o takie 
informację odnoszące się do miejskich placówek oświatowych,   

3) w sprawie hali sportowej w Studziennej zapytał czy planowane na ten rok działania  zostaną 
wykonane jeszcze przed zimą, dotyczy to termomodernizacji i opaski przeciwwilgociowej,

4) odnosząc się do nowych zasad funkcjonowania i odpłatności za przedszkola wskazał, że 8 
godzinny system prawdopodobnie nie wystarczy i dla większości rodziców będzie potrzebna 
9 godzina co wiąże się z dopłatą. Dodał, że zniesiono też ulgi przysługujące na drugie i 
kolejne dziecko.  Uznał, że w kontekście wprowadzanej karty Rodzina + urząd nie powinien 
czekać do końca roku z przeprowadzeniem badań w tym zakresie ale już teraz dokonać 
pewnych symulacji i przeprowadzić sondaż wśród rodziców.

− Radny Dawid Wacławczyk przedstawił następujące interpelacje :
1) odnosząc się do opłat za przedszkola wskazał na problem z rozliczaniem płatnych godzin, 

chodzi o różnice pomiędzy godzinami rzeczywistymi a zegarowymi. Radny zaproponował 
więc wprowadzenie w tym zakresie interwału 15 lub 30 minutowego – zał. Nr 27,  

2) zaproponował utworzenie w mieście wzorem innych miast „szlaku sentymentalnego 
Raciborza”, poprzez umieszczenie np. w 20 wybranych punktach miasta plansz z 
historycznymi zdjęciami tych miejsc – zał. Nr 28,     

3) wskazał na nie działające w dalszym ciągu w weekendy RCI oraz na brak w nim 
podstawowych turystycznych materiałów  jak mapy miasta, a także na trudności z obsługą 
zagranicznych turystów,    

4) odnosząc się do miejskiego campingu przy basenie wskazał, że nie jest on w ogóle 
oznakowany, brak kierunkowskazów na mieście i brak tablicy na miejscu, wyremontowane 
są tylko dwa domki, cena za wynajem to 100 zł, także dla 1 osoby.           W związku z tym 
zapytał czy camping ten funkcjonuje na co dzień czy też jest otwierany tylko okazjonalnie, 
jakie są plany dla tego miejsca,   
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5) odnosząc się tematu ścieżek rowerowych wywołanego na Komisji Oświaty zaproponował 
wprowadzenie w mieście tzw. „oficera rowerowego”, osoby doradzającej oraz testującej 
ścieżki rowerowe przed odbiorem, która pochodziła by ze społeczności rowerzystów,

6) wskazał na firmy działające na zasadzie sponsoringu, które dzwoniąc do lokalnych 
przedsiębiorców powołują się na dyrektorów szkół i przedszkoli. 

− Radny Michał Fita przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) odnosząc się do funkcjonowania centrum informacji wskazał na zawilgocenie piwnicy, 

gdzie trzymane są materiały promocyjne,
2) wskazał na parking przy ul. Batorego, uznał, że z uwagi na jego lokalizację przy urzędzie 

powinien stać się on wizytówką miasta,
3) odnosząc się do informacji na temat dalszego działania w mieście klubu RTP Unia zapytał 

na jak długi okres miasta zawarło umowę z klubem, co ta umowa obejmuje i czy można 
mieć wgląd w tą umowę,

4) zaprosił wszystkich na IV Rajd Rowerowy szlakiem pożaru, który miał miejsce w 1992 r.
− Radny Robert Myśliwy przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) odnosząc się do oczekiwań mieszkańców w zakresie wspierania przedsiębiorczości i 
udzielania w tym zakresie ulg zaproponował aby na sesję listopadową przy uchwałach 
podatkowych przygotowano radnym również informację o systemach ulg dla 
przedsiębiorców funkcjonujących w innych miastach podobnych do naszego,   

2) zapytał o dalsze losy wniosku o utworzenie w mieście specjalnej strefy ekonomicznej,
3) zapytał o  termin powołania zespołu ds. opracowania nowej strategii miasta,
4) wskazał na brak w  mieście wystarczającej ilości obiektów rekreacyjnych i placów zabaw w 

parkach i skwerach,
5) wskazując na notoryczne łamanie przepisów ruchu drogowego przez kierowców, którzy 

parkują zbyt blisko skrzyżowań i przejść dla pieszych uznał, że Straż Miejska w tym 
zakresie powinna sprawniej reagować,     

6) odnosząc się do interpelacji o zamkniętym w weekendy centrum informacji przekazał, że 
podobna sytuacja jest z bieżnią stadionu OSiR-u, która nie jest dostępna dla biegaczy. Dalej 
wskazał, że tak jak udało się udostępnić stadion PWSZ dla biegaczy, tak też powinna zostać 
udostępniona bieżnia na stadionie OSiR-u.

− Radny Henryk Mainusz odnosząc się do interpelacji radnego Dawida Wacławczyka w sprawie 
firm działające na zasadzie sponsoringu przekazał, że ze swojego doświadczenia wie, że to 
zwykli naciągacze, gdyż bywa tak, że szkoły do których później te produkty trafiają są tym 
zaskoczone.

− Radny Stanisław Borowik przedstawił następujące interpelacje:
1) odnosząc się do tegorocznego Memoriału przekazał, że mocno zdziwiło go to, że tylko dwie 

miejscowe drużyny wystąpiły w zawodach streetballa, mimo że w mieście funkcjonuje 
amatorska liga koszykówki, 

2) odnosząc się do interpelacji w sprawie parkowania przy basenie przekazał, że Straż Miejska 
nie zainterweniowała na zgłoszenie dokonane przez mieszkańców w niedzielę. Uznał, że tak 
jak udało się ściszyć muzykę na basenie tak też powinno zaprowadzić się porządek z 
parkowaniem,  

3) przypomniał zgłaszany już wcześnie problem z dziurawym parkingiem przy ul. Staszica, 
4) zgłosił problem związany z użytkowaniem przez najmłodszych skateparku na OSiR-e, 

uznając, że dla tego obiektu powinny zostać określone zasady użytkowania tak aby mogli z 
niego korzystać zarówno starsi jak i młodsi. Zwrócił również uwagę na to, że mimo 
monitoringu tego miejsca jest tam spożywany alkohol.      
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− Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące zapytania i 
interpelacje radnych:
− Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Tomasza Kusego:

1) w sprawie Wspólnoty Mieszkaniowej budynku przy ul. Kościuszki 4 A-B-C przekazał, 
że sprawa jest mu znana, bo jest tam konflikt, a pan Solik nie akceptuje zarządu 
wspólnoty i próbuje wymóc na urzędzie podjęcie decyzji w zakresie jego zmiany. Dodał, 
że może to  nastąpić ale jedynie w przypadku woli większości współwłaścicieli. 
Wskazał, że gmina na większościowy pakiet udziałów ale w tego typu sprawach nie 
wykorzystuje tego faktu,

2) w sprawie potrzeby wykoszenia odcinku starego wału na Odrze przekazał, że zdaniem 
ŚZMiUW zadanie zostało już zlecone i najbliższym czasie będzie realizowane,

3) w sprawie problemów z parkującymi samochodami na chodniku przy basenie na ul. 
Markowickiej przekazał, że problem jest w tym, ze w niedzielę Straż Miejska nie ma 
patroli, dodatkowo wówczas odbywał się memoriał. Niemniej jednak temat zostanie 
poruszony na najbliższym spotkaniu z Komendantem SM jak i Komendantem Policji. 
Dodał, że docelowo należy tam jednak zwiększyć ilość miejsc parkingowych. W zakresie 
brak interwencji SM dodał, że sprawa zostanie wyjaśniona.    

− Odnośnie  interpelacji radnego Franciszka Mandrysza w sprawie drogi 913 w Markowicach 
przekazał, że oczywiście przekaże propozycje zamiany do Powiatu ale przejęcie tego 
odcinka przez Powiat będzie trudne. 

−  Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Romana Wałacha:
1) w sprawie udostępnienia badań na temat natężenia ruchu drogowego w dzielnicy 

Studzienna, Sudół w ciągu drogi krajowej 45 przekazał, że póki co urząd otrzymał 
wstępne wyniki, co do których zgłoszono kilka uwag. Dodał, że niebawem otrzyma 
całość i po zapoznaniu się z nimi zostaną one udostępnione. W tej sprawie poprosił aby 
kontaktować się z Wydziałem Dróg Miejskich,

2) w sprawie wykorzystania środków przeznaczonych na wyprawki dla uczniów przekazał, 
że informacja za 2010 rok zostanie przygotowana dla radnego na piśmie. Natomiast gdy 
chodzi o wydatki tego roku to dane będą znane dopiero po złożeniu wniosków i zostaną 
podane po zakończeniu akcji. Dodał, że informacja o akcji znajdzie się na stronach 
internetowych miasta, 

3) w sprawie hali sportowej w Studziennej przekazał, że do końca października będzie 
gotowa dokumentacja, same jednak roboty na pewno w tym roku nie będą wykonywane,

4) odnosząc się do nowych zasad funkcjonowania i odpłatności za przedszkola przekazał, że 
po wrześniu będzie można dopiero dokonać wstępnych podsumowań. Uznał, że w tej 
chwili trudno deklarować mu wprowadzenie obniżek i ulg ale po zebraniu informacji 
wróci do dyskusji.

− Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Dawida Wacławczyka:
1) w sprawie opłat za przedszkola przekazał, że sytuacja jest podobna jak w żłobku, gmina i 

tutaj szuka dochodu. Wskazał, że w żłobku miasto do jednego wychowanka dopłaca 77,5 
% kosztów,  w  przedszkolach ta statystyka jest podobna więc miasto szuka tych 
dochodów oczywiście w granicach rozsądku. Dodał, że przedszkola zaczynają pracę od 
6.30 i wiadomo, że nie każdy wpisuje się w rozpoczęcie kolejnej godziny. Uznał, że 
miasta nie stać aby sfinansować wszystko rodzicom. Dobrze więc dać miesiąc aby to 
wszystko móc ocenić, bo trudno jest coś zmieniać zanim nowy system tak naprawdę 
zacznie funkcjonować, 

2) w sprawie utworzenie w mieście wzorem innych miast „szlaku sentymentalnego 
Raciborza” przekazał, że temat jest godny uwagi i zostanie skierowany do realizacji,
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3) w sprawie funkcjonowania RCI przekazał, że zgadza się z tezą, że turysta w Raciborzu 
nie jest obsłużony tak jak powinien. Dodał, że wpływ na to mają problemy kadrowe w 
RCK. Dodał, że będzie wspólnie z RCK myślał jak tą sprawę rozwiązać, oczywiście 
chodzi też o niezbędne na to środki, 

4) w sprawie miejskiego campingu przekazał, że nadaje się on do remontu i w zasadzie nie 
powinien figurować jako camping. Dodał, że mając na uwadze ustalenia Komisji 
Rewizyjnej oraz własne obserwacje będzie na pewno wyciągał z tego tytuły jakieś 
wnioski. Tym samym odpowiedział również na interpelację radnego Roberta Myśliwego 
w zakresie biegania, uznając, że bieżnia stadionu powinna być dostępna. Niemniej 
wszystkich chętnych do biegania zaprosił do Parku im. Miasta Roth i do Arboretum,  

5) w sprawie firm działających na zasadzie sponsoringu przekazał, że nie sądzi aby 
dyrektorzy szkół byli w to zaangażowani. Dodał, że zna pewną firmę, która od wielu już 
lat właśnie w taki sposób pozyskuje klientów.  Uznał, że dzisiaj ten marketing bywa 
strasznie brutalny i nie do końca uczciwy.  

− Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Michała Fity:
1) w sprawie zawilgocenie piwnicy RCI przekazał, że sprawdzi z czego wynika to 

zawilgocenie,
2) w sprawie parkingu przy ul. Batorego przekazał, że ma nadzieję, że parking ten znajdzie 

się w przyszłorocznym budżecie, niemniej uznał, że nie planuje się jeszcze odejścia od 
strefy ograniczonego parkowania,

3) w sprawie umowy z klubem RTP Unia przekazał, że umowa jest roczna i na koniec roku 
klub musi się rozliczyć. Dodał, że w zakresie udostępnienia treści umowy radny może 
zwrócić się do Referatu Promocji,

− Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Roberta Myśliwego:
1) w sprawie wspierania przedsiębiorczości przekazał, że trudno będzie przygotować 

materiał porównawczy, niemniej zostanie zebrany materiał pokazujący co stosują 
okoliczne miasta. Dodał, ze porównanie opłat i podatków zawsze jest przedstawiane 
przez Panią Skarbnik więc i w tym roku będzie to dostępne, 

2) w sprawie wniosku o utworzenie w mieście specjalnej strefy ekonomicznej przekazał, że 
z zapewnień prezesa strefy wynika, że wniosek ten ma zostać złożony do końca sierpnia,

3) w sprawie opracowania nowej strategii miasta przekazał, że na ukończeniu jest już 
kwestia przygotowania harmonogramu działań,

4) w sprawie placów zabaw przekazał, że dostrzega potrzebę większej ilości placów zabaw 
w mieście. Dodał, że przywołany plac zabaw w Krawarzu jest placem prywatnym. 
Miasto planuje utworzenie takich publicznych placów, choć trochę skromniejszych, 
pierwszy ma powstać w Parku Zamkowym, kolejne przy SP 4, SP 15 i SP 13. Uznał, że 
powstające place będą wykonane w nowoczesnej technologii z zastosowaniem 
poliuretanu, 

5) w sprawie parkujących zbyt blisko skrzyżowań i przejść dla pieszych przekazał, że 
wychodzi z założenie, że SM i Policja gdy to obserwują, to i reagują. Dodał, że na 
najbliższym spotkaniu z komendantami sprawy te zostaną poruszone,

6) w sprawie bieżni stadionu OSiR-u przekazał, że jak już wspomniał wcześnie wyciągnie z 
tego wnioski.

− Odnośnie zapytań i interpelacji radnego Stanisława Borowika:
1) w sprawie tegorocznego Memoriału przekazał, że mała liczba miejscowych drużyn może 

wynikać z faktu, że na tego typu zawody przyjeżdżają zwykle zawodowcy,
2) w sprawie parkowania przy basenie przekazał, że zwróci na to uwagę Straży Miejskiej,
3) w sprawie dziurawego parkingu przy ul. Staszica przekazał, że zalecenia zostały już 

przekazane wykonawcy. Dodał, że miasto boryka się też z nieterminowymi 
wykonawcami i niekiedy musi sięgać po środki ostateczne, 
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4) w sprawie skateparku na OSiR-e przekazał, że wydaje się, że jest tam brak dozoru, więc 
i w tym przypadku wyciągnie z tego wnioski. 

Ad 24. Zakończenie sesji.

− Przew. RM Tadeusz Wojnar z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął sesję Rady Miasta 
Racibórz, godz. 1730.

Protokołował:
Leszek Jureczko

Przewodniczący Rady

    Tadeusz Wojnar
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